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Tisztelt Gyászoló Család, 
Kollégák, Barátok!
Dr. Balogh György pénzügyőr altábornagytól, a Vám- és Pénz-
ügyőrség egykori országos parancsnokától búcsúzunk családja, 
nagyszámú tisztelője, kollégája jelenlétében, s a NAV NYOSZ, és 
a Szövetségen belül a Fővárosi Pénzügyőr Klub nevében, amely 
közösségnek az utolsó pillanatig aktív tagja volt.

Szeretném megemlíteni, hogy Szövetségünk idén ünnepli ala-
kulásának 30. évfordulóját, aminek jogelődje a Vám- és Pénz-
ügyőrség Nyugdíjasainak Országos Szövetsége, amely megala-
pításának támogatójaként is tisztelhetjük az altábornagy urat. 
Az 1992-es megalakulást ugyanis országos parancsnokként 
támogatta, és szorgalmazta a nyugdíjasok szerveződését. Egy 
olyan EMBERT tisztelhettünk személyében, aki azóta is – 30 
éve – a nyugdíjastársadalom aktív tagjaként élhette az életét.

Országos parancsnokként nagyfokú szociális érzékenységről 
tett tanúságot, amikor 1992-ben – saját jövedelméből is – lét-
rehozta a Pénzügyőr Nyugdíjas Alapítványt, amelynek feladata 
a vám- és pénzügyőrség nyugdíjasainak és özvegyeinek szo ciá-
lis támogatása. Az alapítvány 30 éve folyamatosan működik. 

A  család hozzájárulásával és a kuratórium elnökének egyetér-
tésével kezdeményezem a dr. Balogh György Pénzügyőr Nyugdí-
jas Alapítvány név felvételét.

Nyugdíjas éveiben nemcsak a nyugdíjasokat támogatta, ha-
nem kedvelt sportja, a vitorlázás kapcsán a Pénzügyőr Sport 
Egyesület vízi szakosztályának is igen aktív résztvevője volt.

Emlékszem, hogy egy alkalommal Tihanyból Balatonfűzfőre 
egyedül hozta és vezette – viharos szélben – a motor nélkü-
li, több mint 100 éves Hungária vitorlást, és hajóztatta meg a 
pénzügyőr családokat.

Szerette az embereket, különleges kapcsolatteremtő képes-
ségének köszönhetően mindenhol és mindenkivel meg tudta 
teremteni a bensőséges emberi viszonyt, szívesen segített má-
sokon.

Aktív nyugdíjas tevékenysége elismeréseként nyolcvanadik 
születésnapja alkalmával Szövetségünk kezdeményezésére 
megkapta a pénzügyőr altábornagyi kinevezését, amellyel meg-
érdemelt emberi és szakmai elismerésben részesült.

Meg kell említeni, hogy ő volt a magyar gazdasági rendszer-
váltás nagy történelmi személyisége, mivel 1979-től 1990-ig 
parancsnokhelyettes, majd 1992. április 1-ig országos parancs-
nok volt.

Nevéhez fűződik a vám- és pénzügyőrség átszervezése és a 
megváltozott gazdasági környezetben a testület működtetése. 
Ennek a korszaknak tanúja voltam sok más jelen levő és gyászo-
ló kollégával együtt. Biztosan állíthatom, kiváló munkát végzett 
és a testület történetében meghatározó szerepet töltött be.

Ígérem a nyugdíjasok nevében, hogy emlékedet megőrizzük 
és ápolni fogjuk!

Fájó szívvel, szomorúan búcsúzunk, altábornagy úr!
Nyugodj békében!

dr. Kaizinger Tibor
a NAV NYOSZ elnöke

Végső búcsú dr. Balogh György 
pénzügyőr altábornagytól
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A címbeli eseményt lerendezhetném annyival, hogy 2022. júni-
us 8-án, kicsit megcsúszva került sor a – minden évben köte-
lező – beszámoló küldöttgyűlésére, amelyen részleges tisztújí-
tásra is szükség volt. E küldöttgyűlés azonban más és több volt 
„formális” összejövetelnél, hiszen emlékeztünk és méltattuk 
is a Szövetség megalakulásának 30. évfordulóját, ünnepeltük 
azokat a társainkat, akik a 2021-es tisztújítás előtt önzetlenül 
szolgálták a Szövetséget.

E híradásban – szokásomtól eltérően – nem adok részletes 
tájékoztatót, helyette egy-két gondolatot emelek ki szubjektí-
ven. A részleteket az érdeklődők el tudják olvasni a küldöttgyű-
lés jegyzőkönyvéből, melyet a klubvezetők e-mailen megkaptak, 
de a tagok közvetlenül is elérhetik a honlap „Csak tagoknak” 
rovatában. Elnökünk, dr. Kaizinger Tibor kiemelte, hogy a NAV 
új vezetője, Vágujhelyi Ferenc – mindamellett, hogy kinevezé-
sét követően rövid időn belül lehetővé tette, hogy a NAV NYOSZ 
elnöke, alelnökei és a gazdasági vezető bemutatkozzon és a 
jelzett témákban felvetéseket fogalmazzon meg – kiváló kap-
csolatot ápol a Szövetséggel. A NAV továbbra is sokféle módon 
támogatja, segíti a Szövetséget, melyet valamennyi NAV nyugdí-
jas nevében köszönünk. Azt viszont szeretnénk kérni, javasolni, 
hogy a korábbi években szokásos megyei nyugdíjas-találkozókat 
újra tegyék rendszeressé, hiszen sok nyugdíjas itt kapott némi 
képet volt munkahelye feladatairól, céljairól, itt találkozhatott 
volt munkatársaival. E témához kérdés is csatlakozott: tudja-e 
anyagilag is támogatni a NAV a találkozókat? (Mai ismereteink 
szerinti megjegyzés: volt megye, amelyik elkezdte a szervezést, 
de leállították. Oka ismeretlen, valószínűleg költségkímélés áll 
a háttérben.)

Ezzel kapcsolatban saját, régi, Győr-Moson-Sopron megyei 
tapasztalataimat adom közre. A találkozók megszervezése el-
sősorban szándék és nem anyagiak kérdése. Voltak olyan talál-
kozóink, amikor az aktív dolgozók sütöttek otthon, készítettek 
szendvicseket, a „cég” csak az üdítőt állta, de még ehhez is hoz-
zájárultak aktív munkatársaink, és így látták vendégül a nyug-
díjasokat, akik a vezetőktől tájékoztatót, a felkért közreműkö-
dőktől műsort kaptak. (Komment tőlem: nagyon sokan eljöttek, 
mert nemcsak az ingyen vacsora érdekelte őket, hanem korábbi 
munkahelyük, kollégáik is.)

Szóba került a váratlanul megnyílt eszközbeszerzési lehető-
ség kihasználásának állása. E téren elkezdődött az országos, 
szövetségi célokat szolgáló eszközök beszerzése. Ezek lezá-
rulta után következhet a régiós és klubigények kielégítése. 
(Komment tőlem: a klubigények felmérésének augusztus 17-i 
határidővel meg kellett történnie.)

A kommunikációs tevékenységgel kapcsolatban biztató, hogy 
a Facebook-oldalunk tartósan és emelkedő számú követővel 
működik, köszönet illeti a szerkesztők és a klubok „tudósítói-
nak” munkáját. A honlapnál a szerkesztő átmeneti betegsége 
miatt lehettek volna zavarok, de a helyettesítő megbirkózik a 
feladattal.

A pályázatok terén ez az első év, hogy országos kiíráson 
pénzbeli támogatást nyertünk el, de ehhez majd akkor tudunk 
hozzájutni, ha a hiányzó dokumentumokat a titkárság pótolni 
tudja. (Ez megtörtént, a támogatói szerződés megkötése folya-
matban van.) Itt elmondtam kérésemet, hogy keressük azokat 
a társakat, akik tudnak és akarnak e munkában közreműködni, 
hiszen nem könnyű éveknek nézünk elébe, így a forrásokat jó 
lenne bővíteni.

A küldöttgyűlés tisztújítást is végrehajtott. A megürese-
dett jelölőbizottsági helyre Ecsedi Ákost, a lemondott fel-
ügyelőbizottsági tag helyére Horváthné Pátkai Líviát választot-

ta. (Sajnos ő időközben életét vesztette, helyére Szutor Lászlót 
javasolja az elnök az elnökségnek kooptálásra.)

Bozányné Nemes Rita titkárunk elhunyta miatt titkárt is kel-
lett választanunk. E tisztségre Gregorné Abonyi Ilonát választot-
ta meg a küldöttgyűlés, aki Rita mellett éveken keresztül admi-
nisztratív közreműködőként vett részt a titkársági feladatokban. 
Annak érdekében, hogy folyamatos legyen a titkársági munka, 
a küldöttgyűlés úgy határozott, hogy Mosonczki Imrénét admi-
nisztrátori és vis major esetén titkárt helyettesítő feladatokkal 
bízza meg. Az elnöki és pénzügyi beszámolót a küldöttgyűlés 
elfogadta.

Természetesen egy küldöttgyűlésen a jók közül a legjobbak 
megkapják méltó elismerésüket. Ez így történt most is, kere-
tes formában megtalálható. Ezúton is gratulálunk minden érin-
tettnek!

Végül néhány gondolat a Szövetség 30. évfordulójára. Külö-
nös elismerés illeti azt a néhány tucat, de nem tucatembert, 
akik időt szakítottak másokra, tettek valamit másokért, ha még 
olyan apróságot is – valamit, amiért fizetséget nem kaptak, 
csupán kitüntető érzést, hogy megtették. Albert Schweitzer gon-
dolatait idéztem, igaz nem szó szerint. Ők azok, akik megalapí-
tották a Szövetség jogelődjét, munkájukkal működtették, és 10 
éve lehetővé tették, hogy a már egyesült két szervezet nyugdíja-
sai közös szövetségben szerezzenek élményeket úgy, hogy a jót 
ellesik egymástól, közösen szerveznek programokat.

Az adóági klubok 10 évvel ezelőtti megszervezése – bár 
néhány helyen már korábban is működött – Vida Ildikó, akko-
ri NAV-elnök kezdeményezéséhez és három felkért munkatárs 
(Varga Sándor, dr. Bessenyei Gábor és dr. Bálint László) munká-
jához fűződik. A bővülés új szemléletet, színfoltot hozott a Szö-
vetség életében, mindamellett, hogy a klubok és tagok száma 
több mint duplájára nőtt.

Remélem továbbra is fiatalos lendülettel állunk neki fel-
adatainknak akkor is, ha már korosak vagyunk, mert (Albert 
Schweitzer gondolata szerint): „A fiatalság mércéje nem az élet-
kor, hanem a szellem és a lélek állapota: az akarat- és képzelőe-
rő, az érzelmek intenzitása, a jókedv és a kalandvágy győzelme 
a lustaságon.” És mi győztesek vagyunk.

Kívánom, hogy még jó néhány évig örülhessünk egymásnak, 
éljük együtt a boldog nyugdíjas éveket, segítsük azokat, akik 
erre rászorulnak, ápoljuk régebbi külön és most már közös ha-
gyományainkat!

Remélem, hogy lesznek újabb emberek, akik vállalják, hogy 
irányítják a Szövetséget, a klubéletet!

Horváth Attila
adóági alelnök

Szubjektíven a küldöttgyűlésről
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Változások
A NAV NYOSZ titkárságán történt személyi változásokról a kö-
vetkezőkben tájékoztatjuk Tisztelt Olvasóinkat. A küldöttgyű-
lés megszavazta Gregorné Abonyi Ilonát titkárnak, Mosonczki 
Imréné Anikót titkári asszisztensnek.

Gregorné 
Abonyi Ilona
Mérlegképes köny-
velői, árszakértői és 
adótanácsadói vég-
zettséggel rendelke-
zem. Érettségi után 
élelmiszeripari vál-
lalatnál anyagköny-
velő, illetve gyer-
mekeim születését 
követően részvény-
társaságnál belső 
ellenőr, majd pénz-
ügyi osztályvezető 
voltam. Ezután – az 

asztal másik oldalán – 14 évig a NAV-nál, illetve jogelődjénél, az 
Egyéni Vállalkozók és Magánszemélyek Ellenőrzési Osztályán 
voltam revizor.

2012 decemberétől vagyok nyugdíjas. Borsod megyében az 
adóági klub 2013 májusában alakult meg. 2014-től vagyok a 
klub vezetője, 2020-tól Géczy Attila halálát követően az észak-
magyarországi régió felelősi feladattal bízott meg a Szövetség 
vezetése.

2017 augusztusától Bozányné Nemes Rita titkár asszony 
mellett dolgoztam titkársági munkatársként, amit az tett lehe-
tővé, hogy 2015-ben Budapestre költöztem. Feladatom volt a 
nyugdíjas adatbázis kezelése, későbbiekben levelezések előké-
szítése, illetve a Szövetség programjainak szervezésében rám 
bízott feladatok elvégzése.

Fontosnak tekintem, hogy a kapcsolattartás a NAV-val és a 
klubokkal zökkenőmentes legyen, az éves munkatervben sze-
replő pontok megvalósuljanak, valamint a titkársági tevékeny-
ség folyamatossága ne szenvedjen csorbát.

Mosonczki Imréné 
Petrovics Anikó
Budapesti lány vagyok, 
1956-ban szü lettem. 
Érettségi vizs gámat 
követően egész aktív 
pályámon irodai fel-
adatokban dolgoztam, 
többek közt tervező 
intézetben, munkajo-
gász mellett, felsőve-
zető levelező munka-
társaként, műszaki 
és költségvetési terü-
leten koordinátorként. 
Szívesen foglalkoztam 
emberekkel, minden 

munkahelyemet szerettem, és úgy érzem, engem is kedveltek 
minden területen.

1978-ban kötöttem házasságot, egy fiunk és egy lányunk 
született. Három unokám van, mára sajnos özvegyként igyek-
szem helyt állni a családban. A fiam 2000 óta pénzügyőr. Szak-

májában és a sportban mutatott teljesítménye miatt is büszke 
vagyok rá!

A Vám- és Pénzügyőrséghez 2003-ban jelentkeztem, és 
vettek fel a Repülőtéri Parancsnokságra, ahol Laczó László pa-
rancsnok, majd az őt követő több első vezető mellett a titkárnői 
feladatot láttam el. Mintha láttam volna a jövőt, 2012-ben OKJ-s 
titkárképzőt végeztem azonban 2014-ben nyugállományba vo-
nultam.

Kevés szabadidőmben szívesen olvasok, filmet nézek, sütni-
főzni szeretek, szerencsére erre igény is van a család részéről.

2016-tól vagyok a NYOSZ, konkrétan a Fővárosi Pénzügyőr 
Klub tagja. Bozányné Rita sajnálatos elhunyta után klubveze-
tőm, Untener Erika kérdezett meg, volna-e kedvem a titkársági 
feladatokhoz. Igent mondtam, ezt követően tett előterjesztést 
az elnökség felé.

A NYOSZ titkárságán jelenleg a betanulási folyamatban va-
gyok, eddigi tapasztalatom szerint a munka rendkívül összetett, 
nagyobb energiát igényel, mint amilyennek kívülről vélnénk. 
Szükség van mind a tagság megértésére, pontosságára, mind a 
vezetőség figyelmére és támogatására.

*
Gratulálunk az új tisztségviselőknek, és kívánunk sikeres együtt-
működést, szolgálatot a Nemzeti Adó- és Vámhivatal Nyugdíja-
sainak Országos Szövetsége tagságának érdekében!

-gados-

Együttműködési 
megállapodás
A 2008-ban rendezett országos találkozón együttműködési 
megállapodást írt alá dr. Nagy János altábornagy, országos pa-
rancsnok és Czikora András nyugállományú dandártábornok, 
újonnan megválasztott elnök a Vám- és Pénzügyőrség Orszá-
gos Parancsnoksága és a VP Nyugdíjasainak Országos Szö-
vetsége közötti együttműködésről, amely határozatlan időre 
köttetett. A dokumentum megfogalmazása szerint: „Az együtt-
működés célja a Vám- és Pénzügyőrség nyugdíjastagjairól tör-
ténő gondoskodás hatékonyságának növelése, a felek között 
fennálló kapcsolatok bővítése és erősítése, a nyugdíjasok 
szociális, kulturális érdekvédelmének elősegítése, a testületi 
hagyományok ápolása.” Sok szempontból ez a megállapodás 
a már addig is jól működő gyakorlatot foglalta írásba, tette hi-
vatalossá. Aktualizálva a szöveget, a mai napig érvényesek e 
célkitűzések.

Czikora András akkori elnök a Szövetség számára oly fontos 
biztosítékot jelentő dokumentum sorsáról így ír:

„Elnökségem idején két VPOP parancsnok támogatását 
sikerült elnyerni. 2008. június 7-én dr. Nagy János altábor-
naggyal írtuk alá az első írásos megállapodást. Az őt követő 
dr. Béndek József altábornagy ezt nem kívánta megváltoztatni. 
Megjegyzem, a vezetők közül egyedül ő tüntette ki a Szövet-
séget! A NAV megalakításakor az ismert feltételek teljesítése 
– vagyis országos szinten az adóügyi klubok megszervezése 
és integrálása – után dr. Vida Ildikó elnök asszonnyal 2011. 
december 8-án új megállapodás aláírása vált szükségessé. 
Ennek oka, hogy időközben a NAV szervezeti kerete átalakult. 
Új vezetés került a NAV élére 2016. március 13-án Tállai And-
rás személyében. Meg kellett újítani a megállapodást, amit a 
soron következő elnök, dr. Sors László államtitkár nem változ-
tatott meg.”
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Mint arról többször is szóltunk, nyugdíjasszervezetünk ez évben 
ünnepli megalakulásának 30. évfordulóját. Ebből az időtartam-
ból húsz évig Vám- és Pénzügyőrség Nyugdíjasainak Országos 
Szövetsége (VP NYOSZ) néven szerepelt, s 2012 óta, vagyis ép-
pen tíz éve Nemzeti Adó- és Vámhivatal Nyugdíjasainak Orszá-
gos Szövetsége (NAV NYOSZ) az elnevezése. A megemlékezésre 
a küldöttértekezlet napján került sor hivatalos programunkat 

követően, így legalább képletesen valamennyi klub jelen lehe-
tett küldötteik révén.

Az ünnepi eseményt dr. Kaizinger Tibor NAV NYOSZ elnök 
nyitotta meg, majd Horváth Attila és Horváth Zoltán alelnökök 
osztották meg a hallgatósággal az évfordulóval kapcsolatos 
gondolataikat.

Alkalomhoz illő verset hallhattunk Izápi Lászlóné Ibolyától, 
aki Magyar Ottó Az élet alkonyán című, optimista végkicsen-
gésű alkotását szavalta el a tőle megszokott szép kiejtéssel, 
magas színvonalon.

Gravírozott, névre szóló, üveg emlékplakettet vehettek át a 
2021-ig elnökségi tisztséget betöltő társaink, amit dr. Kaizinger 
Tibor NAV NYOSZ elnök nyújtott át a megjelenteknek. A sort 
két kilencvenéves klubalapítónk nyitotta meg, Horváth Károly 
(Veszprém), aki elnökségi tag is volt, és Irinyi János (Nyíregyhá-
za, jelenleg is klubvezető!), majd Varga Imre, dr. Bernáth István, 
dr. Bessenyei Gábor, dr. Király Vince, Csík Bálint, Dobos Károly, 
Balassa Andrásné és Szobota Gyula vehette át az emlékplaket-
tet. Nem tudott részt venni az ünnepségen Czikora András, Kis 
István, Nákovics László és Varga Sándor, ezért számukra más 
alkalmat keresünk az átadásra.

Szervezőként a legszebb momentumot jelentette számomra 
az a vállalkozó szellem, amellyel felkért nyugdíjastársaim je-
lentkeztek a szereplésre. A Szövetség történetéből összeállított 
kaleidoszkóp szövegének felolvasására kértem fel ugyanis ked-
ves kollégáimat. Természetesen időben megkapták a szövege-
ket, hogy felkészülhessenek. A felolvasások sorrendje: Baráth 
Zsigmondné (Záhony): Megalakulás; Fischer Péter (Pécs): El-
nökök; Kiss László (Szombathely): Együttműködési megállapo-
dás; Pupné Kiss Ildikó (Székesfehérvár): Adóügyi klubok csat-
lakozása; Kováts Gertrúd (Budapest): Alkotókedv; Arató Csaba 
(Sopron): Országos rendezvények; Untener Erika (Budapest): 
Hírlevéltől a videókonferenciáig. Szerkesztői elvem volt, hogy 
lehetőleg az ország minden táját képviseljék a szereplők, szim-
bolizálva a jubileum közös élményét.

Ezalatt Csík Bálint folyamatosan vetítette a szövetségi ese-
ményeket, régi elnökségi tagokat, jeleneteket, küldöttgyűlése-
ket felelevenítő fényképeket. Sok ezer fotóból válogattam össze 
azt a 450 képet, amit ő precízen, lehetőleg a témákhoz időzítve 
vetített.

Ezúton is köszönöm minden kedves szereplőnek a közremű-
ködést!

A jubileumi megemlékezés záróakkordjaként Kapi-Horváth 
Ferenc vezető karmester szerzeménye, a Pénzügyőr induló har-
sant fel. Sürgetően szoros volt az idő, így a műsor sietősen fe-
jeződött be az ebéd, illetve az étterem közelgő zárórája miatt. 
Ezért aztán az elnökség köszöneteként is értelmezhető Merci 
desszertet az ünnepi műsor résztvevői külön-külön kapták meg, 
nem a „színpadon”.

Így ünnepeltük Szövetségünk harmincéves jubileumát, igaz, 
szerényebben mint lehetett volna, de ennél fontosabb, hogy  
klubjaink képviselői révén virtuálisan együtt voltunk mindany-
nyian.

-bog-

A Szövetségért végzett kiemelkedő tevékenységük elisme-
réseként dr. Kaizinger Tibor elnök kitüntetéseket nyújtott át 
az alábbiak szerint:
Gróf Lónyay Menyhért emlékplakett évente 2 fő részére 
adható, amivel kivételes, hosszan tartó tevékenység ismer-
hető el. Idén
Bozányné Nemes Rita posztumusz díjként és
Ferencsik Éva, a Veszprém megyei Adóügyi Klub vezetője 
részesült e kitüntetésben.
Nyugdíjasokért emlékplakettet vehetett át:
Both István, Zalaegerszegi Pénzügyőr Klub,
Dr. László Zoltán, Borsod Megyei Adóügyi Klub,
Mersits Ferencné, Arrabona Adóügyi Klub,
Orbán Gyula, Soproni Pénzügyőr Klub,
Simon Sándorné, Fővárosi Pénzügyőr Klub.
Dicsérő oklevelet kapott:
Horváth Lujza, Veszprémi Pénzügyőr Klub,
Tóth István, Szombathelyi Pénzügyőr Klub,
Völker Mátyás, Soproni Pénzügyőr Klub.

További támogató segítségükre számítva, gratulálunk az 
elismerésben részesülteknek!

ELISMERÉSEK

Harmincévesek lettünk
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Tisztelt Ünneplő Munkatársaim!
Köszöntöm Önöket a Nemzeti Adó- és Vámhivatal Repülőtéri 
Igazgatósága emlékzászló-adományozó ünnepségén. A mai 
ünnepségen a repülőtéri vámszolgálat fennállásának 70. évfor-
dulója előtt tisztelgünk. Noha a NAV Repülőtéri Igazgatósága, 
illetve jogelődje 1950-ben alakult meg, 2020-ban a jubileum 
ünneplésére a COVID–19 vírus okozta világjárvány miatt nem 
kerülhetett sor.

A repülőtéri vámszolgálat 70 éves története, az itt dolgozó 
munkatársak teljesítménye, hagyományai, eredményei mind-
annyiun kat nagy örömmel és büszkeséggel töltenek el. Enged-
jék meg, hogy az elmúlt 70 esztendő történetéből néhány mér-
földkőről említést tegyek…

Magyarország legnagyobb közforgalmi nemzetközi repülő-
terét 1950. május 7-én adták át az utazóközönség számára, 
Budapest Ferihegyen. Üzemeltetése szükségessé tette határ-
őrizeti- és vámszolgálat felállítását. Így a repülőtéri vámható-
ság 2. számú Vámhivatal néven kezdett működni, melynek 
induláskori állománya mindössze 10 fő volt. A légi utas- és áru-
forgalom növekedése az egész világon, így Magyarországon is 
töretlen volt. A forgalom és a feladat növekedésével párhuza-
mosan bővült a szolgálati helyek száma is, emelkedett a vám-
eljárások, valamint a felderített jogsértő cselekmények száma 
is, melyből szükségszerűen következett a vámhatóság létszá-
mának növelése.

1993-ban a kormányzat, felismerve, hogy a Ferihegyi mellett 
a Magyarországon működő nemzetközi repülőtereket – a deb-
receni, a sármelléki, a pécs-pogányi – a működés vámhatósá-
gi engedélyezése tekintetében egy hatóság felügyelete alá kell 
vonni, létrehozta a Vám- és Pénzügyőrség Központi Repülőté-
ri Parancsnokságát mint önálló hatósági jogkörrel rendelkező 

középfokú szervet. Irányítása alatt két alsófokú vámszerv mű-
ködött, az áruforgalom vámellenőrzését ellátó 1. sz. Repülőtéri 
Vámhivatal, valamint az utasforgalom vámellenőrzését végző 
2. sz. Repülőtéri Vámhivatal.

A folyamatosan bővülő forgalom és a modern, informatikai 
vámfeldolgozás alapvető változást hozott. Ma már elképzelhe-
tetlen lenne a repülőtéri vámszolgálat által évente elvégzett 
mintegy 30 millió vámkezelés hagyományos módszerekkel 

való dokumentálása. A manuális munkafolyamatot modern 
informatikai megoldások váltották fel, melyek kifejlesztését 
a repülőtéri pénzügyőrök új javaslataikkal folyamatosan segí-
tették.

(Az ünnepi beszéd teljes szövege a NAV NYOSZ honlapján és   
FB-oldalán olvasható. – Szerk.)

Megalakulás
Elvétve akad olyan munkahely, amely úgy törődik nyugdíja-
saival, miként a Nemzeti Adó- és Vámhivatal. Az általa jelen-
tős támogatásban részesített NAV Nyugdíjasainak Országos 
Szövetsége tíz éve létezik, mégis ez évben ünnepli megala-
kulásának harmincadik évfordulóját nyugdíjasszervezetünk. 
A jogelőd Vám- és Pénzügyőrség égisze alatt ugyanis 1992. 
február 23-án hivatalos formát öltött az addig baráti körként 
működő, ám egyre népesebb létszámú budapesti nyugdíjas 
pénzügyőrök csoportjának kezdeményezése. Akkor kapott 
lendületet a nyugdíjasok érdekképviseletének ügye, amikor az 
addigi országos parancsnokhelyettes dr. Szente Gyula nyug-
állományba kerülése után a szerveződés élére állt. Ehhez se-
gítséget kaptunk a VPOP-tól és a Szociális, Kulturális és Sport 
Központtól, személy szerint dr. Köpf László igazgatótól. Az ala-
kuló küldöttgyűlésen felvették a Vám- és Pénzügyőrség Nyug-
díjasainak Egyesülete nevet, elfogadták a szervezet alapsza-
bályát, amely rendszerbe foglalta az egyesület célkitűzéseit és 
feladatait, tagjainak jogállását, a szervezet működési rendjét 
és gazdálkodását. A Fővárosi Bíróság 1992. április 21-én vet-
te nyilvántartásba. Közben vidéken is egyre-másra alakultak 

a nyugdíjasklubok, csatlakozva az Egyesülethez. A budapesti 
szervezeten kívül már 21 vidéki klub és tagozat fogta össze 
a mintegy ezer fős tagságot. Kérésük volt, hogy szervezetünk 
elnevezésében is fejezze ki valamennyi pénzügyőr nyugdíjas 
érdekképviseletét. Ennek megfele lően az 1998. március 24-i 
küldöttgyűlésen határozat született a Vám- és Pénzügyőrség 
Nyugdíjasainak Országos Szövetsége (VP NYOSZ) elnevezés 
felvételéről.

Ebben az időszakban önálló hivatali szervezet – a Szociális, 
Kulturális, és Sportközpont, amely a NAV KEKI elődje volt – kép-
viselte a nyugdíjasokat a teljes pénzügyőri életpálya részeként. 
Üdülési lehetőség és szanatóriumi ellátás a Hévízi Gyógyházban, 
a testületi autóbusz esetenkénti rendelkezésre bocsátása ki-
rándulások szervezéséhez, kegyeleti támogatás stb.

Végül idézzük fel az Egyesület legelső – akkor még nyolctagú 
– elnökségének összetételét:

Elnök – dr. Szente Gyula
Alelnök – Tánczos Imre
Titkár – Molnár Ferenc
Pénztáros – Fodor Miklós
Továbbá négy bizottsági tagot is beválasztottak az elnök-

ségbe Fehér Sándor, Horváth István, Tihanyi Béla és Mészáros 
Lajosné személyében.

Vágujhelyi Ferenc államtitkár úr

Ünnepi köszöntője a NAV Repülőtéri Igazgatóság 
emlékzászló-adományozó ünnepségén
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K L U B H Í R E K  .  .  .
40 éves alapfokús találkozó
1982–2022
2022. július 8-án, pénteken került sor az 1982-ben végzett 
alapfokús szaktanfolyam 40 éves találkozójára a Pasaréti 
Pénzügyőr Klubban. Mint szervező igyekeztem elsők között 
megérkezni, hogy még az utolsó simításokat elvégezzem és 
körülnézzek minden rendben történik-e. Legnagyobb megle-
petésemre és örömömre már jó néhányan ott voltak osztály-
társaim közül.

Egy-két, a szervezéssel kapcsolatos dolgot még elintéztem, 
majd máris elkezdődött a jó hangulatú, nagyon élvezetes be-
szélgetés, ugyanis volt olyan osztálytárs, akivel jóformán szinte 
tényleg 40 éve nem láttuk egymást. Finnországba került osz-
tálytársunk – aki az unokatestvérem is egyben – vele még én is 
csak egyszer-kétszer találkoztam.  Sajnos a kérdezettek egyike 
sem tudott eljönni – ember tervez, isten végez –, viszont akik 
eljöttek, el tudtak jönni, ők nagyon jól érezték, éreztük ma-
gunkat.

Egyik osztálytársunk finom étvágygerjesztővel kínált meg 
minket. Az ízletes ebéd- és italfogyasztás mellett úgyszólván 
folyamatos beszélgetés folyt, a régi emlékek, élmények felele-
venítése. Már ott az asztalnál elhangzott a 45 éves találkozó 
jövőbeni megrendezésének lehetősége. A körülményekből ere-
dően 20-25-en lettünk volna, de sajnos objektív okok, beteg-
ség, egészségi állapot, elfoglaltság miatt lettünk 12-en: Biacsi 
Imre, Bodnár Tünde, Both Pista, Cseh István, Csorvási Julianna, 
Erdélyi János, Gálos András, Kőnig Ferenc, Nagy István, Rosta 
Sándor, Szabó László, Zelenka István.

Tanáraink közül megjelent Czikora András és Balogh István
„Égi osztálytársaink” névsora, akik fentről voltak velünk:
Balázs János, Tukacs György, Tóth Dezső, Debre András, 

Szeles Kálmán, Nagy Sándorné, Bozányné Nemes Rita, Katona 
Gyula, Popovics Csaba, Szombati János, Inotai Zoltán, Takács 
József, Póti Miklós.

Tanáraink közül: Jakab István
A találkozóról készült képeket közreadom a cikk megjelené-

séhez.
Szerző: Zelenka István, a 40 éves osztálytalálkozó egyik 

tagja

Koncert a Benczúr-kertben
Forró nappal utáni esti enyhületben kiváló program lehet a 
szabadtéri koncert. Így gondolták ezt a döntéshozók is, amikor 
jú lius 5-ére meghirdették a Pénzügyőr Zenekar Nyárköszöntő 
című hangversenyét. Mit tesz isten, két hét zavartalan napsütés 
után aznap befelhősödött, még egy kis eső is esett Budapesten, 
így némi tanakodás után lefújták az esti koncertet, és másnapra 
helyezték át.

Annak rendje és módja szerint 6-án már nem láttunk fel-
hőt az égen, vagy csak nagyon ártalmatlanokat, viszont a szél 
erős maradt. (Végül is fúvós hangverseny volt.) A Benczúr-kert 
színpadán elhelyezkedő zenekar felkészültségével semmi gond 
nem volt, csupán az elemekkel kellett olykor megküzdeniük a 
művészeknek..

Ismét új műsorral lepte meg hallgatóságát a zenekar. Zelinka 
Tamás zenetörténész, állandó résztvevője a zenekar koncert-
jeinek, ezúttal is érdekes történeteket osztott meg a hallgató-
sággal  egyes művek felkonferálásakor.

Csodálatos program! És következtek a ráadásszámok, ame-
lyekre mindig rutinosan készülnek zenészeink. A kellemes 
környezet, a kitűnő zene révén emlékezetes élményben volt 
részünk ismét. Remekeltek muzsikusaink, Kapi-Horváth Ferenc 
vezető karmester és Nyers Alex karmester biztos kézzel dirigál-
ták ezúttal is a Pénzügyőr Zenekart.

Nagyon szép élményt nyújtottak ismét, köszönjük zené-
szeinknek!

-lia

Félévértékelő
A Pécsi Pénzügyőr Klub félévértékelő klubgyűlését június 24-
én tartotta szokásos bázisán, a hajdani Vám- és Pénzügyőrség 
Dél-Dunántúli Regionális Parancsnokság 100-as termében. 
Elsőként klubvezetőnk, Tünde köszöntötte az egybegyűlteket, 
akik a kánikula ellenére is eljöttek, hogy ismét együtt lehessen 
a maroknyi kis csapat.

A köszöntő után klubvezetőnk beszámolt az elmúlt időszak 
eseményeiről, a küldöttgyűlésről. Ezt követően az első félév 
programjának értékelése következett, amihez felhasználtuk – 
az emlékek felidézése céljából – a kultúrfelelős által rendszere-
sen vezetett képes „brigádnaplónkat” (medvehagymaszedés, a 
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lezajlott budapesti kirándulások). Végül az elkövetkező félév vár-
ható programjairól hallhattunk tájékoztatást: Szőregi rózsafesz-
tivál, budapesti kirándulás, az elmaradt szabadkai kirándulás 
pótlása, montenegrói kirándulás, NAV NYOSZ nyárbúcsúztató és 

az év végi kirándulás, illetve egyéb programok). Klubvezetőnk, 
illetve a jelen levő tagok az első félévet tartalmasnak ítélték, és 
bíznak abban, hogy legalább ilyen szép és tartalmas második 
félév előtt állunk.

A klubgyűlés záró részében pezsgővel koccintottunk az első 
félév névnaposainak egészségére, majd süteményezés mellett 
kötetlen beszélgetésre, az emlékek felidézésére és nem utolsó-
sorban a tagdíj befizetésére is volt lehetőség.

Késő délután mindannyian elégedetten, jó hangulatban tá-
voztunk. Szép nyarat kívántunk egymásnak a nyárvégi viszont-
látás reményében.

Fischer Péter
Pécsi Pénzügyőr Klub

Szegedi Vámos Nyugdíjas Klub-
találkozó!
Kedves nyugdíjastársaim!
Eljött a jó idő, s találkozót tartottunk egyik társunk kertes házá-
nak udvarán. Szerencsére volt árnyas hely is, mert bizony Sze-
ged a napfény városa. A bográcsban ízletes gulyásleves készült, 
de nem volt hiány sütikéből és finom italokból sem. Klubveze-
tőnk a meleg ellenére felkérte táncolni egyik társunkat.

Szóval, nem kell messzire menni, hogy együtt legyünk, jól 
érezzük magunkat!

Legközelebb strandos találkozót tervezünk.
Kívánok minden társamnak vidám nyarat!

Bajza Lászlóné Ágnes
Szeged Vámos Nyugdíjas Klub

A Fejér Megyei Adóigazgatási Nyugdíjas Klubban már hagyo-
mánnyá vált, hogy hajókirándulást szerveznek a nyári szüne-
tet megelőzően. Sokan aggodalmaskodtak és féltettek ben-
nünket a nagy melegtől, ezért intéztük úgy a programot, hogy 
minél kevesebbet legyünk a tűző napon. Egyedüli zavaró volt, 
hogy nekünk mint nyugdíjasoknak feltétlen hajnali 6 óra előtt 
kellett kelni, hogy kiérjünk az állomásra. A légkondicionált 
vonat, illetve metrózás után az árnyékos Vörösmarty utcán 
végig a Duna-parti hajóállomásig a mintegy 10 perces séta is 
ezt a célt szolgálta.

Idén ugyanis az elmúlt pár év gyakorlatával szakítva a 
Velencei-tó helyett a Dunát választottuk. Ott is egy hosszú 
hajókázás után érkeztünk Szentendrére. A Duna közepén a 
nyitott, de árnyékos hajófedélzeten ülve gyönyörködhettünk a 
Duna-part szépségeiben, épületeiben s egyáltalán nem érez-
tük a „forró” nyarat. 

A Duna hullámai által hűsített légáramot élvezve csodáltuk 
a dunai part látnivalóit, kezdve a budai vártól a Parlamenten 
keresztül a Duna-sziget természetes szépségei mind feledtet-
ték velünk a „hőségriadót”.

Kicsit felfrissülve érkeztünk Szentendrére, ahol a kikötő-
től pár percre lévő Kovács Margit Múzeumot látogattuk meg. 

A múzeum hűs termeiben sem a hőséggel foglalkoztunk, 
hanem Kovács Margit remekműveiben gyönyörködhettünk. 
Az interaktív megoldások segítségével és a bemutató videó-
kon keresztül is megismerhettük ezt a csodálatos életművét. 
Azt a munkát, amit szinte az egész világon ismernek, amiért 
1948-ban Kossuth-díjat is kapott a művésznő.

Mi magunk is meglepődve tapasztaltuk, hogy mennyire 
kifejezőek a figurák. Munkáiban nem a külső viseletet és az 
állandóan ismétlődő témákat jelenítette meg, hanem az em-
berek lelkét szerette volna megmutatni, a magyar népmesé-
ket és népdalokat termő lelkét. Ez volt az életfilozófiája és 
ettől csodálatos ez a keramikus életmű. A napi programot sö-
rözéssel, fagyizással, ebéddel, illetve hangulatos szentendrei 
korzózással kibővítve folytattuk.

A hideg, habzó sör után jöhetett a következő, még hide-
gebb és még habosabb sör, s ezt mi bizony a kánikula elleni 
védekezéssel magyaráztuk magunknak. A hideg söröktől le-
hűtve a késő délutáni órákban ismételt légkondicionált vo-
nattal indultunk Székesfehérvárra.

A programmal élményekben lettünk gazdagabbak, és 
büszkék voltunk, hogy megbirkóztunk a meleggel, ugyanis mi 
győztünk!!!

Fekete László
klubtag

MEGBIRKÓZTUNK A MELEGGEL…
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Szövetségünk 30. születésnapjának megünneplésére egy spe-
ciális túrasorozat meghirdetésére tettem javaslatot az elnöksé-
günknek azzal a nem titkolt szándékkal, hogy megmozgassam 
a tagságot, jó levegőre csalogassam a Covid-járvány miatt ott-
hon maradásra kényszerült nyugdíjasainkat. 

A túrákat az egyes régiók számára a saját területükre szer-
veztem.

A túrasorozat tervezésekor igyekeztem figyelembe venni, 
hogy az indulási és az érkezési helyek tömegközlekedési eszkö-
zökkel megközelíthetőek legyenek, és valamennyi túra útvona-
lát előzetesen bejártam, hiszen a talajviszonyokat, a túrautak 
járhatóságát, a turistajelzések meglétét, láthatóságát szemé-
lyesen szerettem volna ellenőrizni.

A túrasorozat első két túrája közép-magyarországi régió 
pénzügyőr és adóügyi klubjai részére lett meghirdetve: március 
12-re, a Börzsöny aljára – Nógrádtól Verőcére vezetett a túra –, 
míg március 26-án egy Pilisszentlászlói körtúrán tették próbára 
ügyességüket a résztvevők.

Az eredetileg április 9-re, az észak-magyarországi régió klub-
jainak a Mátrába tervezett túrájára az érintett klubok kérésére 
későbbi időpontban került sor, aminek az útvonalát a miskolci 
klub egyik tagja jelölte ki, figyelembe véve a tagok egészségi és 
edzettségi állapotát.

Az észak-alföldi régió klubjainak tervezett túrán sajnos az 
érintett klubokból senki nem jelent meg, így a Halápi csárdától a 

Hármashegyaljai kilátóig egyedül tettem meg az Alföldi Kéktúra 
kijelölt szakaszát, ahonnan a 130 éves Zsuzsi erdei kisvasúttal 
tértem vissza Debrecenbe.

Május elején a dél-alföldi régió klubjainak a Pörböly–Baja 
útvonal lett kijelölve, ami egy kényelmes, 8 km-es sétát jelen-
tett a Duna–Dráva Nemzeti Park területén, míg május 21-én 
Celldömölkre szólt a meghívás, ahol a Ság hegy megmászása 
volt a cél. Itt található a Kemenes vulkánpark, illetve a Sághegyi 
Múzeum látogatására is sor került. 

Sokan nem tudják, de báró Eötvös Lóránd a róla elnevezett 
torziós ingával a Ság hegyen is végzett méréseket, aminek tisz-
teletére a múzeumban állandó kiállítás is van. A 279 m magas 
hegyen található egy 10 méteres sziklatalpazatra állított 19 m 
magas trianoni emlékkereszt, ami hasonlóan a pákozdi csatá-
nak emléket állító, pákozdi Bogár-halmon felállított hatalmas 
(12,5 m magas) „Miskahuszár” szoborhoz hasonlóan uralja a 
vidéket.

Júniusban a Székesfehérvártól 25 km-re található egykori 
bányaváros, Bodajk volt a dél-dunántúli régió klubjainak szer-
vezett túra helyszíne. Erről a túráról a régiófelelős tollából a 
szövetségünk Facebook-oldalán olvashatták a beszámolót az 
érdeklődők.

A túrasorozaton összesen 55 résztvevő volt, akiknek ezúton 
mondok köszönetet a lelkesedésükért, a részvételükért, és re-
mélem, valamennyien jól érezték magukat az egyes túrákon! 
Ígéretemhez híven, valamennyi résztvevő oklevelet kapott az 
egyes túra végén, míg a legidősebb férfi és női túrázó részére a 
különdíj a Nyárbúcsúztatón kerül átadásra.

Remélem a jövő évben is sikerül egy hasonló túrasorozatot 
szerveznem, aminek majd legalább ennyi résztvevője lesz, de 
addig is jó egészséget kívánok valamennyi tagunknak, és ne 
feledjük el: a természet gyógyító erejét közelről élvezni, bár 
néha fárasztó, de semmi nem esik jobban, mint megpihenni az 
erdőben, egy patak partján, egy kellemes túra közben és/vagy 
utána; a hegytetőről lenézni a völgybe, átpillantani a mellettünk 
levő hegycsúcsra, és friss levegővel átszellőztetni a tüdőnket! 
A tavaszi mező illata, az erdő „csendje” mással nem helyette-
síthető.

Veress László

Országos jubileumi 
emléktúra-sorozat
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Határon túl is ősi 
magyar földön
Kiváló belépővel köszöntött ránk a június, hiszen 1-je és 3-a kö-
zött a Kelebiai Nyugdíjas Klub, személy szerint Horváth Zoltán 
NYOSZ alelnökünk a Vajdaság gyöngyszemeiből fűzött gyöngy-
sort számunkra. Sokadik programjára is csukott szemmel bíz-
hatjuk rá magunkat, hiszen jó ízlésének, értékmentésének, 
precizitásának és kiterjedt határon túli kapcsolatainak köszön-
hetően mindenütt tárt karokkal, különleges látnivalókkal, szívé-
lyesen fogadják az elszakított magyar területeken. Vele együtt 
társaságát is. Nem kevésbé fontos szerepet játszik felesége, 
Böbe is, aki szóvivőként és gondos tanácsadóként istápolja a 
csoportot.

Kirándulásunk kronológiáját – a bőség zavara miatt – lehe-
tetlen, és talán fölösleges is részletezni, sokkal fontosabb a fer-
geteges hangulat visszaadása, már, ha képességeim egyáltalán 
alkalmasak rá. 

A határon túl Kelebija – nem tévedés –, a szerb kelebijai 
Apostolok küldetése templomban hűsöltünk a kora nyári hő-
ségben. Paskó Csaba lelkipásztor a kétezer éves vallásba új 
színt hozott, amivel templomába vonzza a híveket, karitatív 
tevékenységébe pedig a fiatalokat is. Ismertetője az egyház-
községről és orgonajátéka egyaránt felemelő volt, majd a 
Karitasz által működtetett konyha és étterem gazdag, házias 
ebéddel, pálinka-, és borkóstolással várt ránk. Mindezek mel-
lett az atya dedikálta szakácskönyvét is, márpedig sok vásár-
ló akadt rá. 

Kora este Kishegyes szélén, egy vadregényes erdőben fog-
laltuk el kényelmes szállásunkat. Hiába vettünk magunkhoz 
kanalas „altatót”, meg kell említenünk – immár mosolyogva –, 

hogy álmunkat a karnyújtásnyira lévő tavacska gazdag békapo-
pulációjának fülsiketítő kakofóniája tette szaggatottá – állítólag 
pont ekkortájt élik párválasztó és szerelmi életüket, amit ékte-
len brekegés kísér.

Bácska Topolyán megnyitották előttünk a magyar állam 
anyagi támogatásával épült szupermodern stadiont és kiszol-
gáló helyiségeit, a futballakadémiát, majd a város helytörténeti 
múzeumának kiállítását néztük meg. Hazánk szívén viseli az el-
szakított nemzetrész magyarságának sorsát, így Szabadkára is 
jutott támogatás a zsinagógarekonstruálására. A város gyönyö-
rűen parkosított, közepén méltósággal áll az építészeti remek-
mű, a városháza. Édes életben sem volt hiány, a helyi Karitasz 
– szintén Paskó Csaba áldott kezdeményezésére – pékség és 
cukrászdájának kínálatából fogyasztottunk.

Nagy kalandot tartogatott mindenki számára az utolsó nap 
délelőttje, a szabadkai, ezer színű és ezer nemzetiségű, millió 
portékát kínáló piaca. 

Ezúttal is köszönjük Böbének, Horváth Zoli feleségének, 
hogy kitanított, amit meglátunk, megtetszik, vegyük is meg rög-
vest, mert szinte reménytelen újra visszatalálni az árusok la-
birintusában az egyszer már látott portékához. Így is tettünk, 
de a bazári kínálatból leginkább magyar termékeket, fűszert, 
gyümölcsöt, itókát, kézműves termékeket vásároltunk saját 
részre vagy ajándékba. Lelki békénket Doroszlón, a Mária-kegy-
hely kápolnájában és kertjében erősítettük, éhségünket pedig 
a felújított, vendéglátásra alkalmassá tett kolostor éttermében 
fogyasztottuk.

Hálásan köszönjük a gondos előkészületeket, tervezést, fára-
dozást! Fontos megjegyezni, hogy Horváth Zoli és Böbe szemé-
lyes kapcsolatainak köszönhetően minden település és minden 
helyszín legmagasabb szintű vezetője fogadta csoportunkat. Az 
arcokat és a hangulatot elnézve kivétel nélkül felejthetetlen él-
ményekkel gazdagodtunk.

Untener Erika

Részlet dr. Bessenyei Gábor írásából

A NAV megalakulása után a Szövetség vezetői felkeresték dr. 
Vida Ildikót a NAV elnökét, tájékoztatták működésükről, és 
kérték, hogy továbbra is támogassa a Szövetséget. Az elnök 
asszony megígérte a további támogatást azzal a feltétellel, 
hogy a Szövetséghez a volt APEH-os nyugdíjasok is csatlakoz-
hassanak. A csatlakozást elősegítendő feladatok megszerve-
zésére hármunkat kértek fel: Varga Sándort, volt személyügyi 
főosztályvezetőt; dr. Bálint Lászlót a hivatal volt szakszerve-
zeti titkárát és engem, dr. Bessenyei Gábort, a Nemzetközi 
Főosztály egykori vezetőjét. A felkérés mindhármunkat meg-
lepett, de szívesen vállaltuk a feladatot.

2011-ben meghívást kaptunk a VP NYOSZ elnökségi ülé-
sére a Mátyás utcába, ahol nagy barátsággal fogadtak min-
ket és kooptáltak mindhármunkat az elnökség tagjai közé. 
Tájékoztattak a Szövetség működéséről, feladatairól, célja-
iról. Ismertették a szervezetet, a működési szabályokat, a 
pénzügyi helyzetet. Akkoriban 29 VP klub működött az or-
szágban.

Ezután több hónapos intenzív munka kezdődött. Varga 
Sándor felvette a kapcsolatot Poór Jenővel, aki a nyugdíjba 
vonult APEH (Hivatali Központ) dolgozók címének össze-
gyűjtésében segített. Kiss Ferenc NAV gazdasági vezetőt 

mindhárman megkerestük, aki biztosított minket arról, hogy 
a Szövetség létszámának emelkedésével az arányosan nö-
vekvő támogatásra számíthatunk. Dr. Bálint László, aki nyug-
díjazása után önálló ügyvédként tevékenykedett, vállalta a 
jogi háttér felülvizsgálatát, átalakítását és a Cégbíróság előtti 
eljárásban a Szövetség képviseletét. Több hónapos munka, 
elnökségi ülések után a 2012-es küldöttgyűlés elfogadta az 
új Alapszabályt és a változásokat. Közben mi is megismertük 
az elnökség tagjait, személyes barátságot kötöttünk velük, 
melyet a mai napig ápolunk. Sajnos közülük már többen nin-
csenek velünk.

Az első APEH-os klub 2012. szeptember 5-én alakult meg 
32 fővel a hivatali központból nyugdíjba ment kollégák rész-
vételével. Eddigre sikerült elérni, hogy az Észak-Pesti Klub is 
csatlakozott a Szövetséghez. A cél az volt, hogy valamennyi 
NAV Igazgatóság mellett alakuljon „adós klub”. Ennek ér-
dekében fel kellett keresni az igazgatóságokat, ismertetni 
a Szövetség előnyeit, javasolni, hogy válasszák ki a vezető-
séget, hogy a megalakulás simán történjen. Ezeknél a tár-
gyalásoknál számítottunk az Elnökség tagjaira, a területen 
működő „vámos” klubok segítségére. A Szövetség 2016. évi 
tisztújításán Varga Sándor alelnöki funkciót kapott, engem 
klubvezetői feladatom mellett elnökségi tagnak és régiófele-
lősnek választottak meg.

EGY ÉVTIZEDE CSATLAKOZTAK AZ ADÓKLUBOK
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Elnökök
A nyugdíjasszövetség működését megalakulása óta támogat-
ta a Vám- és Pénzügyőrség Országos Parancsnoksága, majd 
2012-től a Nemzeti Adó- és Vámhivatal. Hagyományosan évente 
egyszer országos találkozót tartottak Pasaréten, általában júni-
usban, ahol a mindenkori országos parancsnok köszöntötte az 
egybegyűlt 400-500 pénzügyőrségi nyugdíjast, és tájékoztatta 
őket aktuális szakmai témákról. Szervezetünk rangját, elismert-
ségét jelzi, hogy a Szövetség elnöki posztját nyugállományba 
került, magas beosztású vezetők töltötték/töltik be.

Harminc év alatt négy elnököt választottak a küldöttek a 
Szövetségünk élére, akik több ciklusban vállalták e feladatot. 
Elnökünk, dr. Kaizinger Tibor az elmúlt évi tisztújításon fogadta 
el újabb négy évre szóló mandátumát.

A Szövetség eddigi elnökei:
1992–2001 Dr. Szente Gyula ny. dandártábornok, a VPOP 

korábbi országos parancsnokhelyettese
2001–2007 Dr. Garamvölgyi Károly nyugállományú vezérőr-

nagy, a VPOP korábbi országos parancsnoka, nyugállományban 
altábornaggyá léptette elő a köztársasági elnök

2007–2017 Czikora András nyugállományú dandártábornok, 
a volt közép- magyarországi régió parancsnoka, nyugállomány-
ban vezérőrnaggyá léptette elő a köztársasági elnök

2017-től Dr. Kaizinger Tibor nyugállományú ezredes, a volt 
VPOP Határügyi Főosztály vezetője látja el az elnöki feladatokat 
Horváth Attila és Horváth Zoltán alelnökök társaságában.

Tisztelettel fejet hajtunk a Szövetséget legfelső szinten kép-
viselő mindenkori elnökeink és helyetteseik tevékenysége előtt, 
köszönjük a munkájukat!

A Szent György Lovagrend XXVIII. dr. Bárdos István nyári egyete-
mét Tuzséron tartotta július 25–29 között, a Lónyay-kastélyban, 
amely a 200 éve született Lónyay Menyhért, egykori kormányfő 
és pénzügyminiszter életéről, s családjának a hon érdekében 
kifejtett munkásságáról szólt.  A konferencián a jelen cikk főcí-
mével megegyező előadást tartott Kőhalmi Dezső ny. pénzügyőr 
alezredes, a VPOP egykori parlamenti titkára. Ennek részletét 
osztjuk meg olvasóinkkal.

KIVONAT „A magyar királyi pénzügyminiszter körrendelete.
A magyar királyi pénzügyminisztérium működését vezeté-

sem, mint az Ő cs. k. apostoli felségének f. é. február 17-én 
kelt legkegyelmesebb elhatározása folytán kinevezett pénzügy-
miniszter alatt a mai napon megkezdvén, midőn erről /:Cím:/ 
értesítem, rendelem amint következik:

1/ A m. k. pénzügyminisztérium alá rendelt minden hatósá-
goknak és hivataloknak hivatalos függése a bécsi cs. k. pénz-
ügyminisztériumtól a mai napon megszűnvén, /:Cím:/ a mai 
naptól kezdve minden, Magyar- és Erdélyország területén a 
pénzügyi a pénzügyi szakmát illető ügyben utasításait csak is 
egyedül tőlem, illetőleg a m. k. pénzügyminisztérium veendi, és 
jelentéseit ugyanoda teendi.

2/ Az említett viszonynak megszűnte folytán minden Magyar- 
és Erdélyország területén lévő pénzügyi hatóság és hivatal meg-
szűnik az eddigi »cs. k.« nevezetet vinni és mindenütt »magyar 
királyi« címmel cserélendő fel, az eddigi »cs. k. kerületi pénzügy-
igazgatóságok« pedig ezentúl »Magyar királyi pénzügyi felügye-
lőség« nevezetet nyernek és a nevezetet fogják használni.

Kelt Budán 1867. március 10-én.
Magyar királyi pénzügyminiszter

Lónyay”
A testület rendeltetését és feladatait a pénzügyi törvények és 
rendszabályok 1868. november 26-án megjelent hivatalos ösz-
szeállításában olvashatjuk. Eszerint a magyar királyi pénzügyőr-
ség legfontosabb feladatai közé tartozik, hogy megakadályozza 
a csempészetet, és a pénzügyi törvények és szabályok áthágá-
sát. Továbbá feladata a pénzügyi törvények és rendeletek vagy 
szabályok megszegőinek, az adó- vagy illetékfizetési kötelezett-
ség alól kibúvóknak a felderítése és kézre kerítése.

A magyar királyi pénzügyőrség az elmondottakon túl támo-
gatta a pénzügyi hivatalok és tisztviselők eljárásait, részt vett és 
segédkezett a közrendvédelmi járőrözésben, valamint a rabló-
bandák üldözésében.

A független Pénzügyminisztérium 1867. június 1-jén alakult 
meg, összesen 4 főosztállyal és 22 ügyosztállyal, a miniszté-
rium szakembergárdája – a miniszteren és az államtitkáron túl 
– összesen 86 tisztviselőből állt.

Nyári egyetem a Lónyay családról

Lónyay Menyhért, a független magyarországi pénzügyőri és 
vámtevékenység elindítója 

SZERKESZTŐI ÜZENETEK

Kérem tisztelt olvasóinkat, hogy a 2022 decemberében 
megjelenő lapszámunkhoz november 10-ig küldjék el kéz-
irataikat és JPEG formátumú fényképeiket az amilapunk2@
gmail.com elektronikus levélcímre vagy a NAV NYOSZ 1093 
Budapest, Mátyás u. 16. postacímre. Kérem továbbá, hogy 
a terjedelem ne haladja meg az egy oldalt (12-es betű-
méret, másfeles sortávolság), és a digitális fotók legalább 
1 MB méretűek legyenek.

Honlapunk a www.navnyosz.hu név alatt olvasható. 
A honlapra és a Szövetség Facebook-oldalára szánt külde-
ményeket kérjük, a navnyosz.kommunikacio@gmail.com 
elektronikus levélcímre postázzák. A honlappal kapcsola-
tos észrevételeket, kérdéseket kérjük a honlap@navnyosz.
hu címre küldeni.
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A főosztályok a következők voltak: I. Pénzügyi osztály, II. Az 
egyenesadók osztálya, III. Az illetékek és közvetett adók osztá-
lya, IV. Államjavak osztálya.

A struktúrából is egyértelműen látszik, hogy a minisztérium 
elsődleges feladata az állam működéséhez szükséges bevéte-
lek előteremtése volt.

Az első tennivalók közé tartozott a pénzügyi végrehajtó appa-
rátus kialakítása, amelyhez a kiegyezés előtti pénzügyigazgató-
ságok szakembereit is átvették. Mivel a kiegyezést követően a 
magyar nyelv lett (ismét) a hivatalos nyelv, ideiglenesen enge-
délyezték a magyarul nem tudó munkatársaknak, hogy a belső 
ügymenetben továbbra is a német nyelvet használhassák.

Sürgős feladat volt az 1867-es és 1868-as költségvetések 
elkészítése, illetve a bevételeket biztosító adótörvények, vala-
mint a végrehajtást segítő eljárási szabályok kialakítása. Ezeket 
a feladatokat Lónyay irányításával sikeresen elvégezte a minisz-
térium. Ezért már 1868-ban megalkották a törvényeket a sójö-
vedékről, a dohányjövedékről, a lottójövedékről, a bor- és húsfo-
gyasztási adóról és a seradóról. Évekkel később ezen feladatok 
közé került az ásványolaj, továbbá a tűzkő jövedéki ellenőrzése, 
elszámoltatása is.

A Pénzügyminisztérium szervezetében a XIII. b Ügyosztály a 
Pénzügyőrségről szól.

Teendői:
1./ A pénzügyőrségnek, valamint a vám- és adóőrségnek ösz-

szes szervezési, kezelési és személyzeti ügyei,
2./ A jövedéki bírság alap iránti intézkedés.

XIV. Ügyosztály (Határvám)
Teendői:

1./ A vámügyek és vámszabályok időnkénti megváltoztatása, 
és vámszabályok elleni vétségek miatt kiszabott büntetések-
nek kegyelem útján való elengedése, az ide vágó személyes és 
nyugdíjazási ügyekkel együtt,

2./ A postai és távirdai ügyek pénzügyőr tekintetben a’ meny-
nyiben t. i. ezen ügyek nem a földm. ipar és kereskedelmi mi-
nisztérium hatáskörébe tartozik.
Fegyverzet, egyenruha
A magyar királyi pénzügyőrség személyzete tiszti (biztos, fő-
biztos, felügyelő, főfelügyelő) és legénységi (vigyázó, fővigyá-
zó, szemlész, később főszemlész) állományból tevődött össze. 
A hivatásos állományból a legénység karabélyt viselt. A hosszú, 
szuronyos „dióverő” puskát később rendszeresítették. Amiről a 
pénzügyőr a „zsákba finánc” nevet kapta állítólag.

Ugyanis az egyenruhás a seftelők, csempészek földre rakott 
batyujára bökve azt kérdezte: „Mi van a zsákban?” Tiszteknek 
forgópisztoly és kard dukált. A legénység egyenruhája kunkalap, 
sötétzöld atilla, szürke színű magyarnadrág és bakancs volt. 
A tisztek viselete fekete csákóból (amit csak babmérőnek titu-
láltak), sötétzöld atillából, fekete nadrágból és cipőből állt.
A pénzügyőrség szervezeti felépítése
A magyar királyi pénzügyőrség alsófokú szervei a pénzügyőri 
szakaszok voltak, az élén szemlésszel, vagy fővigyázóval. Az 
elnevezés 1964-ben változott, amikor a szürkéket és a barná-
kat, vagyis a pénzügyőrséget és a vámőrséget összevonták. Én 
a Ceglédi Vám- és Pénzügyőri Szakaszon kezdtem a szolgála-
tomat. A szakaszok illetékességi területének megnevezése haj-
dan működési terület (őrségi terület) volt. A második lépcső a 
pénzügyőri biztosi kerület volt, amely több pénzügyőri szakaszt 
irányított, s vezetője egy biztos, vagy biztoshelyettes volt. Az egy, 
vagy több vármegyényi területhez tartozó pénzügyi biztosi kerü-
letek elöljárója a pénzügyigazgatóságot vezető pénzügyi biztos, 
esetleg pénzügyőri felügyelő volt. A pénzügyőri felügyelő irányí-
tási joga több vármegyére is kiterjedt. A pénzügyigazgatóságok 
felügyeletét a pénzügyminisztérium megfelelő ügyosztálya fogta 

össze, amely funkciót a központi fogalmazó személyzetéhez tar-
tozó központi pénzügyőri főfelügyelők látták el.
A vámszervezet
A vámszedés hazai történetének fontos állomását jelentette az 
1867. évi XVI. törvénycikkbe foglalt kereskedelmi és vámszerző-
dés (vámunió) rendelkezések monarchián kívüli határokra meg-
kötése Ausztriával 10 éves időtartamra. Melyre a két ország te-
rülete egységes vám- és kereskedelmi területet képezett, amit 
közös vámhatár vagy vámvonal követett. A szerződés eltörölte 
a belső vámokat, vámkedvezményeket adott, megállapította a 
belső vámtételeket, de az adózás egyes formáinak azonossá-
gait is szabályozta.

A szerződés változatlan formában meghagyta a határvámhi-
vatalok szervezetének működését és létszámát. A magyar királyi 
pénzügyminisztérium elveinek és a szolgálat érdekének nem fe-
lelt meg a tisztviselők legnagyobb részének idegenajkúsága, őket 
áthelyezték – megfelelő biztosítékokkal - a Lajtán túli osztrák tar-
tományokba. A m. kir. pénzügyminisztérium 1868-tól nagy figyel-
met fordított a megbízható magyar tisztviselők kiképzésére és 
vámhivatali alkalmazására. A pesti fővámhivatal, majd az 1868-
ban Pozsonyban létrehozott, nagy forgalmat lebonyolító fővámhi-
vatalok kivételével a magyar királyság belterületén lévő, fontos 
vámhivatalokat egyesítették a helybéli adóhivatalokkal, vagy új 
adó és vámhivatalokat állítottak fel. (NINCS ÚJ A NAP ALATT!)

A vámuniós szerződés az 1867-ig érvényben lévő vámtör-
vényeket és szabályokat érintetlenül hagyta. Megváltoztatásuk 
csak a két fél egyetértése esetén volt lehetséges. A független 
magyar vámhivatali rendszer csak 1872. január 1-étől jött létre, 
de ez már külön előadás témája. Annyit azonban megjegyzek, 
hogy a történelmi Magyarország 19 pénzügyigazgatósága alá-
rendeltségében 54 vámhivatal (24 fő és 28 mellék vámhivatal 
működött mintegy 300 fős személyzettel, s azok központi irányí-
tását a pesti (1873-tól a budapesti) fővámhivatal látta el, amely 
a főigazgató személyén keresztül a pénzügyminiszternek volt 
felelős. A vámhivatalok nem láttak el fegyveres szolgálatot. A 
pesti és a pozsonyi fővámhivatalok mellett fővámhivatalokat ál-
lítottak fel kilenc nagyvárosban. A határszéli mellékvámhivatal-
ok hatáskörét kibővítették, a vasút melletti vámhivatalok csak 
egyszerűsített vámkezelést végeztek.

Egy ideje már barátkozom a visszavonulás gondolatával, 
de még nem tudtam elszánni magam erre a lépésre. Vé-
gül „segítséget kaptam” egy mikroszkopikus képződmény 
révén…

Nem így képzeltem, de mint tudjuk, ember tervez, isten 
végez.

A Mi Lapunk 2006 decemberi számában szerepeltem 
először e hasábokon. Ekkor talált meg mint esetleg alkal-
mas utódot Kis István szerkesztő uram.  Nagyon sok ked-
ves ismerőst köszönhetek ennek a vállalásomnak, hálás 
vagyok a sorsnak a lehetőségért.

Köszönöm a lap megjelenésében kitűnő munkát végző 
tördelőszerkesztő, lektor, nyomdászok remek munkáját.

Ez A Mi Lapunk utolsó száma, amelynek szerkesztő-
jeként szerepelek. Köszönöm a sok írást, az érdekes és 
értékes találkozásokat, hogy munkám során sok kedves 
nyugdíjastársammal ismerkedhettem meg.

Elbúcsúzom tehát, jó egészséget kívánok mindenkinek!
Bogschützné Gados Júlia
A Mi Lapunk szerkesztője

TISZTELT OLVASÓK!
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a Mi lapunka Mi lapunk
Alapítva: 1998-ban

Míg éveken át a Molnár Ferenc által szerkesztett kétoldalas, gé-
pelt-sokszorosított Hírlevélből tájékozódhattak nyugdíjasaink az 
őket érdeklő eseményekről, 1998-ban megjelent a negyedéves 
periodikaként bemutatkozó A Mi Lapunk. Az alapító főszerkesz-
tő, dr. Faragó Ambrus így ír az első lapszámban (részlet):

„Hogy olvasóinknak megfeleljünk, a Vám- és Pénzügyőrség 
Nyugdíjasainak Országos Szövetsége, pontosabban annak 
elnöksége az alakuló orgánum gondozására szerkesztőbizott-
ságot alakított. Egyikünk sem profi, akkor sem, ha annál azért 
tájékozottabbak vagyunk az újságkészítés alapelemeiről, hogy 
jóban vagyunk a sarki újságárussal. Nem úgy fogunk neki, mint 
az a dohányos, akinek se cigarettája, se gyufája, csak a szenve-
délyt hordja magánál.

Vannak elképzeléseink, terveink. De már elöljáróban mon-
dom, írom: ez nem öt-hat ember belügye. Ez a lap akkor lesz 
jó, akkor felel meg az elvárásoknak, ha tárgyilagos szelekcióval 
felvállalja a mindent, és hogy mindenkié.

Mindenkié, akit érdekel a testület, annak múltja, jelene. De 
elsősorban mégis azoknak és azokról szóljon, akiknek testületi 
titulusa elé jogilag jár az »ny«.

Keressük a szerzőket, társszerzőket, ha a »téma az utcán he-
ver« lesz, legyen, aki felveszi.”

Az éppen csak hogy egy éve létező újság az alapító szerkesz-
tő korai halála után sem szűnt meg. Kis István kulturális felelős 
folytatta a szerkesztői munkát, öt éven át teret adva az érdekes 
témáknak, interjúalanyoknak. És tovább keresve a szerzőket, 
társszerzőket… A lap megjelenik, legfrissebb számát épp ma 
vehetjük kezünkbe. Ma már a pénzügyőrök mellett az adóági 
nyugdíjasokhoz és -ról is szól. 2023-ban ünnepelhetjük negyed-
százados fennállását. Jellegénél fogva azonba nem lehet nap-
rakész, ezért szükségessé vált a Szövetségnek is fellépnie az 
információs sztrádára. Ez a honlap 2011-es létrehozásával meg 
is valósult, Csík Bálint által alapítva és működtetve 2020-ig. Az-
óta Zelenka Ildikó a honlapszerkesztő.

Kibővítve a kommunikációs lehetőségeket, Horváth Attila 
alelnök kezdeményezésére a NAV NYOSZ Facebook-oldalt is 
nyitott, amely 2019-től nyújt lehetőséget a még gyorsabb infor-
mációáramlásra. Ugyancsak az ő nevéhez köthető a pandémia 
alatti kényszermegoldásként alkalmazott videókonferencia-
módszer bevezetése az elnökségi értekezletek lebonyolítására.

Láthatjuk, hogy a NAV NYOSZ élete organikusan fejlődik ezen 
a területen is. Noha előfordulhatnak megtorpanások, mindig 
adódik egy újabb ösztönzés a nyugdíjasok ügyének tovább él-
tetéséhez.

Hírlevéltől a videókonferenciáig

Alkotókedv
Sok esetben csak nyugdíjaskorban kapunk lehetőséget mű-
vészi hajlamaink megélésére. A munkahelyi és családi kötött-
ségeket letudva feltámadhat és kibontakozhat a festészet, az 
irodalom, a kézimunka, a kézművesség és a fotózás iránti ér-
deklődés. 

Ennek szorgalmazása a nyugdíjasszervezetben csak 2008-
tól következett be. A kezdetek kezdetén ugyanis a múltápolás 
céljával indítottak pályázatot az újonnan alakult Pénzügyőr 
Nyugdíjasok Egyesülete szervezet keretein belül.

Sorsom, családom, életem – ezzel a címmel hirdette meg 
első közös pályázatát 1994-ben az elnökség és a VP Szociális, 
Kulturális és Sportközpont (ez a NAV KEKI elődje) igazgatója, dr. 
Köpf László a pénzügyőri és a vámtisztviselői életmód bemuta-
tását célzó témában.

A Vámőrség és a Pénzügyőrség 1964. évi egyesítése címmel 
újabb közös pályázat indult 2001-ben. Minden pályamű beke-
rült a Vám- és Pénzügyőr Múzeum gyűjteményi részlegébe mint 

a testületi múltat személyes életsorsokon keresztül bemutató 
és őrző anyag.

Miután dr. Köpf László elkerült a VPSZKSK-tól, megszűnt a 
testületi múlttal foglalkozó pályázatok kiírása. Helyét átvette a 
nyugdíjas életforma által felszabadított kreativitás bemutatása. 
Ennek fő szorgalmazója a tollforgatásban igen jártas Tánczos 
Imre, akkori titkár volt.

Az általa kezdeményezett Élethosszig alkotva című kiállítá-
son lehetőség nyílt az alkotó, kreatív nyugdíjasok bemutatkozá-
sára. Festmények, grafikák, fotók, kézimunkák, és egyéb, újfaj-
ta technikákkal készült szép alkotások érkeztek a 2008-ban és 
2018-ban megrendezett kiállításra.

Mivel sok fénykép is érkezett, Netye Mihály javaslatára, a NAV 
NYOSZ önálló fotópályázatot hirdetett meg nyugdíjasai számára. 
Zsűrizés, díjazás után állították ki a legjobban sikerült képeket, 
első alkalommal 2017-ben, majd 2021-ben. Ezután országos 
körútra indították mint fotókiállítást.

Szövetségünk lehetőséget teremtett irodalmi pályázat meg-
hirdetésével az amatőr versírók és a prózát előnyben részesítők 
számára. Ennek kezdeményezője is Tánczos Imre volt, a díjakat 
még ő adta át 2018-ban. Második alkalommal 2022-ben írták 
ki, majd elbírálás után díjazták a legjobbakat, ezúttal Horváth 
Attila alelnök volt a díjátadó.

Újabb színt hozott kulturális életünkbe a tehetséges előadók 
– vers- és prózamondók, muzsikusok, énekesek, táncosok – be-
mutatkozása. Erre az Untener Erika által megálmodott, az el-
nökség támogatását élvező idősek napi ORFEUM-rendezvények 
keretében került sor – első alkalommal 2019-ben.

Az alkotók és előadók szívesen vesznek részt országos prog-
ramjainkban, amelyekről kommunikációs felületeinken tájékoz-
tatjuk a NAV NYOSZ széles közönségét.

Előző lapszámunk megjelenése óta dr. Bocz György ny. 
pénzügyőr orvos ezredes (65)   Sej Jenőné ny. pénzügy-
őr főhadnagy (94), Horváthné Pátkai Lívia ny. pénzügyőr 
alezredes (60) budapesti, Kiss Géza János ny. pénzügyőr 
hadnagy (74) fóti nyugdíjastársunk elhunytáról kaptunk 
értesítést.

Nyugodjanak békében!

GYÁSZ


